

Section of Writing and Language Support

English Writing & Language Workshops – Fall 2024 Male Students (بنين) 2024 فرش اللغة الإنجليزية والكتابة باللغة الإنجليزية والكتابة باللغة الإنجليزية المنابة باللغة الإنجليزية والكتابة والكتابة الكتابة الكتابة والكتابة والكتابة

يسر قسم دعم الكتابة واللغة التابع لمركز دعم تعلم الطلاب، أن يعلن عن جداول سلاسل ورش خريف 2024 وحلقات المحادثة، التي تهدف إلى تحسين مهارات الكتابة واللغة الإنجليزية. هذه الورش تطرح وجاهياً وهي موجهة لجميع طلاب مرحلة البكالوريوس بجامعة قطر.

*كل السلاسل (باستثناء حلقات المحادثة) تستوجب التسجيل المسبق من خلال الروابط المرفقة.

'تمنح شهادة حضور

*جميع خدمات القسم مجانية

لمزيد من المعلومات، يرجى التواصل على: <u>wlsupport@qu.edu.qa</u> 4403.5984

The Writing and Language Support Section (part of Student Learning Support Center) is pleased to announce the **Fall 2024 Workshop Series'** and speaking circle schedules. These interactive workshops are offered **in-person**, and aim to improve English writing and language skills of Undergraduate QU students.

- *Registration is required through the provided link for all series except the Speaking Circle.
- *Certificates will be awarded
- *All our services are free of charge

For more information: wlsupport@qu.edu.qa 4403.598

سلسلة أبجديات قواعد اللغة الإنجليزية

ABCs of English Grammar Series

Workshop Title	Presenter's Name	Date	Time	Venue	Workshop Content in English	Workshop Content in Arabic
كتابة الجملة الصحيحة خطوة بخطوة Writing Correct Sentences Step-by-Step	Ms. Assan Bahgat	2/9/2024	12:45 pm – 13:45 pm	Student Affairs Building I11- Room A220 (First Floor)	 Structure and elements of a sentence: subject, verb and object. Subject-verb agreement. 	 بناء الجملة وعناصرها: الفاعل، والفعل، والمفعول به تطابق الفاعل مع الفعل
تعلم أساسيات الأفعال Know Your Verbs!	Ms. Assan Bahgat	4/9/2024	12:45 pm – 13:45 pm	Student Affairs Building I11- Room A220 (First Floor)	Correct and effective use of two major verb tenses: simple present and present continuous	• الاستخدام الصحيح و الفعال لنوعين من أزمنة الأفعال الرئيسية (المضارع البسيط، المضارع المستمر)
احترف أساسيات القواعد Ace the Grammar Base	Ms. Bushra Zaidi	9/9/2024	12:45 pm – 13:45 pm	Student Affairs Building I11- Room A220 (First Floor)	Conventions of grammar focusing on accurate usage of articles and pronouns	• قواعد النحو مع التركيز على الاستخدام الصحيح لأدوات التعريف والضمائر
اختبار المعرفة: تمرن على ما تعلمته! Knowledge Check: Practice Your Mastery	Ms. Assan Bahgat & Bushra Zaidi	11/9/2024	12:45 pm – 13:45 pm	Student Affairs Building I11- Room A220 (First Floor)	Practical session to assess the understanding of grammar rules learned in the workshop series.	 جلسة عملية لتقييم فهم قواعد النحو التي تم إتقانها في سلسلة ورش العمل.



حلقات المحادثة - لنتحاور! Speaking Circle -Let's Talk!

Series Title	Presenter's Name	Date and Time	Location	Workshop Content in English	Workshop Content in Arabic
لنتحاور! Let's Talk!	Ms. Wafa, & Peer Tutors	16/9/2024 - 27/11/2024 Monday & Wednesday 12:00 pm to 12:45 pm	Student Affairs Building I11- Room A210 (First Floor)	 Fun and engaging group discussions. Varied activities and topics that help students speak English confidently 	 مناقشات جماعية ممتعة وتفاعلية مواضيع و أنشطة متنوعة تساعد الطلاب على التحدث بالإنجليزية بطلاقة

سلسلة الكتابة الصحيحة (1) Writing for Success Series (1)

Workshop Title	Presenter's Name	Date	Time	Venue	Workshop Content in English	Workshop Content in Arabic
العصف الذهني باحترافية! Brainstorm Like a Pro!	Ms. Wafa Saidi	16/9/2024	12:45 pm – 13:45 pm	Student Affairs Building I11- Room A220 (First Floor)	 Outlining the topic The 5 Ways of brainstorming Making an outline from your brainstorm 	 التخطيط للموضوع. 5 طرق للعصف الذهنى. إنشاء مخطط باستخدام نتائج العصف الذهني الخاص بك.
بناء أساسيات البحث Pick Your Topic and Sources	Ms. Wafa Saidi	18/9/2024	12:45 pm – 13:45 pm	Student Affairs Building I11- Room A220 (First Floor)	 Methods to narrow down research topics Sources for resource materials Research note sheet 	 طرق حصر مواضيع البحث البحث عن المصادر والمراجع البطاقة البحثية
إعادة الصياغة باحترافية Paraphrase Like an Expert	Mrs. Mabrouka Khedhri	23/9/2024	12:45 pm – 13:45 pm	Student Affairs Building I11- Room A220 (First Floor)	 Techniques of paraphrasing Integrated response Paraphrasing practice 	 تقنيات إعادة الصياغة الرد المتكامل التدرب على إعادة الصياغة
ننكتب مقال أفضل Let's Write Better Essays	Mrs. Amrine Hosany	25/9/2024	12:45 pm – 13:45 pm	Student Affairs Building I11- Room A220 (First Floor)	 Features of academic writing Basic structure of the five-paragraph essay Citation and common rules 	 خصائص الكتابة الأكاديمية البناء الأساسى للفقرات الخمس فى المقال قواعد التوثيق و الاقتباس الأساسية